
Manual

Sartorius Stat-Fan YIB01

Purpose
Stat-Fan is a self-adjusting ionizing blower that enables you to set
the air flow rate. This ionizing blower produces positive and
negative ions to neutralize electrostatic charges on objects placed
in its air stream.

Operation
The red LED on the front of the Stat-Fan lights up when the unit
is in operation. The on/off switch is located on the front of the
Stat-Fan.

IMPORTANT NOTE: Be sure to leave enough space at the front
and back of the Stat-Fan to allow unimpeded passage of air.

To adjust the air flow rate of the ionizing blower, turn the knob
on the front. To increase the fan speed, turn the knob clockwise.
To decrease the fan speed, turn the knob counterclockwise. The
unit is capable of neutralizing static electricity in a working area
measuring
600 mm x 600 mm. Items to be neutralized should be kept
within this area.

To maintain optimum efficiency, Stat-Fan must be kept clean.
Internal components can be cleaned by blowing compressed air
into the air ducts. The enclosure may be cleaned with a piece of
cloth moistened with alcohol. If the device requires any repair or
modification, please contact your local Sartorius office or your
local Sartorius dealer.

The diagram shows the rate of neutralization of an
electrostatically charged, isolated conductor. The conductor is
charged with 1,000 volts, and the time given in seconds is the time
it takes Stat-Fan to reduce the charge to 100 volts. The two
curves show the neutralizing rates at maximum and minimum air
flow.

Technical specifications
Power supply: 230 V AC, 110 V AC or 18 V with an AC adapter
Neutralization: < +/- 20 V
Power consumption: 1 W
Air flow rate: 125 l/min maximum
Temperature range: 0 to 40ºC



Betriebsanleitung

Sartorius Stat-Fan YIB01

Zweck
Das Stat-Fan ist ein sich selbst einstellendes Ionisierungsgebläse
mit einem veränderbaren Luftstrom, das positive und negative
Ionen erzeugt. Es neutralisiert elektrostatische Aufladungen auf
allen Objekten, die sich im Luftstrom des Geräts befinden.

Betrieb
Die rote LED auf der Vorderseite des Stat-Fan leuchtet, wenn das
Gerät in Betrieb ist. Der Ein/Aus-Schalter befindet sich auf der
Vorderseite des Stat-Fan.
HINWEIS: Vorder- und Rückseite des Stat-Fan müssen frei bleiben,
damit die Luft ungehindert strömen kann.

Der Luftstrom des Ionisierungsgebläses kann mit einem Drehknopf
auf der Vorderseite eingestellt werden.
Die Gebläsedrehzahl erhöhen: Den Drehknopf im Uhrzeigersinn
drehen. Die Gebläsedrehzahl verringern: Den Drehknopf gegen den
Uhrzeigersinn drehen. Das Gerät kann einen Arbeitsbereich von
600 x 600 mm neutralisieren. Die zu neutralisierenden Objekte
müssen sich innerhalb dieses Arbeitsbereichs befinden.

Damit das Stat-Fan stets mit optimaler Effizienz arbeiten kann,
muss das Gerät sauber gehalten werden. Die Innenbauteile des
Geräts reinigen: Vorsichtig Luft in die Kanäle blasen.
Das Gehäuse mit einem Tuch reinigen, das mit etwas
Reinigungsalkohol angefeuchtet ist.
Falls das Gerät repariert oder modifiziert werden muss, wenden Sie
sich an Ihren Händler.

Die nachstehende Grafik zeigt die Geschwindigkeit der
Neutralisation am Beispiel eines elektrostatisch aufgeladenen
isolierten Leiters. Dieser Leiter wird bis auf 1.000 Volt aufgeladen.
Die in Sekunden angegebene Zeit ist dann die Zeit, die das Stat-
Fan  benötigt, um die elektrostatische Ladung von 1.000 Volt auf
100 Volt zu reduzieren. Die beiden Kurven zeigen hierbei die
Neutralisationsgeschwindigkeit bei maximalem und minimalem
Luftstrom.

Technische Daten
Netzspannung: 230 V AC, 110 V AC oder

18 V mit Netzgerät
Neutralisation: bis auf +/-20 V
Leistungsaufnahme: 1 W
Luftstrom: max. 125 l/min
Temperaturbereich: 0 bis +40 °C


